
Folketingets Udvalg for Fødevarer, 
Landbrug og Fiskeri

København, den 11. maj 2010
Sagsnr.: 4406
Dok. nr.: 89734

Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 6. maj 2010 stillet 
følgende spørgsmål nr. 7 (L 144), som hermed besvares.

Spørgsmål 7:

"Vil ministeren oplyse, hvad konsekvenserne vil være af at ophøre med at tilføre midler 
fra Promilleafgiftsfonden for landbrug til Produktionsafgiftsfondene?"

Svar:

Promilleafgiftsfonden for landbrug yder hvert år efter ansøgning et betydeligt tilskud til 
en stor del produktionsafgiftsfondenes aktiviteter. Ansøgningen fra de sektorspecifikke 
produktionsafgiftsfonde består af konkrete projekter, som produktionsafgiftsfonden øn-
sker iværksat. Jf. seneste årsrapport om fondenes virksomhed udgjorde det samlede til-
skud i 2008 således 135,9 mio. kr. I 2010 budgetteres med et tilskud til produktionsaf-
giftsfondenes aktiviteter på 123 mio. kr. 

Hvis muligheden for at overføre midler fra Promilleafgiftsfonden for landbrug til pro-
duktionsafgiftsfondene ophører, så vil produktionsafgiftsfondene miste en væsentlig 
indtægtskilde, som enten skal erstattes med højere produktionsafgifter, hvilket vil bela-
ste landbruget, eller også skal aktiviteterne reduceres og/eller bortfalde, med de konse-
kvenser, som fremgår af besvarelsen på spm. 6. Andelen af promillemidler i de enkelte 
produktionsafgiftsfonde varierer betydeligt fra ca. 16 pct. i Kartoffelafgiftsfonden til 
knap 68 pct. i Pelsdyrafgiftsfonden og ca. 63 pct. i Mælkeafgiftsfonden.

Endvidere vil et ophør med at formidle promillemidler via produktionsafgiftsfondene 
betyde, at man mister den direkte sektorfaglige bedømmelse og prioritering af de pro-
jekter, der  støttes med promillemidler via produktionsafgiftsfondene.
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